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Не бива да се изпусканите за момент изпредвид обстоятелството, 
че в днешния период на изострена класова борба кулаците ще правят 
всичко възможно, за да спънат, а ако могат и да провалят плана за дър
жавните доставки.

От работата, от усилията и умението на партийните и обществени 
организации и на народните съвети зависи да бъдат разстроени кулашките 
планове, да бъде сломена кулашката съпротива и планът за доставките да 
бъде изпълнен на време и образцово, защото планът е съобразен с 
реколтата.

НОЛМВГРЈДСШ ОКОЛИЯ ВСЕ ОЩЕ ИЗОСТАВА ПО 
ИЗПЪЛНЕНИЕ ПЛАНА ЗА ДЪРЖАВНИТЕ ДОСТАВКИ

Поставената на 30 м. м. от 
Окръжния комитет на БКП 
и Окръжния народен съвет 
задача, Коларовградска око
лия да излезе от състояни
ето на силно изоставаща, 
не се изпълнява така както 
трябва. Данните сочат, че и 
сега околията е на послед
но място — 29*5%- Верно е, 
че за кратко време, след 
като бяха проведени извън
редни сесии на съветите и 
съвещания с ръководствата 
на политическите и масови 
организации се отбелязва 
засилване темпа на изпъл
нение държавните достав
ки, но Околийския комитет 
на БКП и Окол. народен 
съвет трябва да си дадат 
сметка, че този темп все 
още не ни дава основания 
да се успокоим — с него 
ние не можем да очакваме 
че на 15 т. м. ще имаме 
окончателно изпълнение на 
държавните доставки. Сега 
се слага въпросът, какво е нуж
но?

Нужно е ОНС да разпо
лага с ежедневна графика 
за всеки населен пункт, по 
която да следи изпълнени
ето на плана за доставките 
и в съответствие с това да 
взема мерки за изравняване 
на линията — да не допуща 
изоставащи участъци.

Нужно е да се направи 
прегрупирване и засилване 
на политическите отговор
ниците при съветите, ко
йто да обезпечат искани
те темпове.

Нужно е уема и достав
ките от ДЗС и ТКЗС да по
стъпят незабавно в складо
вете на Храноснабдяването.

Нужно е да се наложат 
наказания на такива пред
седатели на селсъвети като 
др. Станю Кънев в с. Риш, 
който не се интересува от 
доставките, като пълномо
щника в с. Средня, който 
се обявява против достав
ките. Трябва такива партий
ни секретари, като Ставри 
Найденов в с. Мадара и 
Илия П. Балчев в с. Кюлев- 
ча, които дезертират от за
дълженията си да бъдат 
наказани партийно.

Нужно е да се подобри 
работата в събирателните 
пунктове на Храноснабдя
ването, които не работят 
денонощно, недостатъчно 
бърже обслужват приема
нето на храните и изплаща
не то и по този начин затруд
няват приемането на храни
те. Случаи като този, в пун
кта в с. Надарево, който на 
3 срещу 4 през нощта беше 
прекратил работата не бива 
да се допущат повече. Там 
младежки команди трябва 
да обслужват разтоварване
то, а за стопаните да се 
осигурят вода и разхлади- 
телни напитки.
t Агитационно - разяснител
ната работа трябва да се за
сили и придобие настъпате
лен характер срещу кулаш
ките и реакционни елементи. 
Трябва да се разобличат раз
ните отпадъци от Партията
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На челно място
Въпреки упоритата! борба 

на останалите околии в окръ
га, Търговищенска околия 
продължава да бъде на челно 
място по изпълнение на дър
жавните доставки. Вършит
бата в цялата околия се из
вършва много усилено и до 
10—-12 т. м. ще приключи на
пълно. В последно време вър- 
тачките работят много добре.

Изпълнението на държав- 
ните доставки с всеки изми
нат ден се увеличава от 6 до 
8 процента. Повече то от ТКЗС 
изпълниха 100 на сто опре
делените им доставки. До 3

и Отеч. фронт, които поради 
своето партийно и отечестве
нофронтовско минало, легити
мирайки се още като кому
нисти и отечественофронтов- 
ци, стават дръзки изразители 
на кулащината и с префинена 
демагогия, плетейки се в опаш
ката на кулаците, тупайки 
се в гърдите като „народни 
защитници“ се явяват като 
високоговорители на кулаш
ката саботьорска дейност. 
Примера с Михал Вичев в 
с. Кюлевча, бивш партиен 
секретар, бивш секретар на 
Селсъвета, който сега се е 
поставил на разположение 
на всеки, който вика против 
доставките и на практика 
оглавява саботьорската аги
тация на кулаците, открито 
заявява — „в нашето село 
няма кулаци, ние за вас сме 
продуктивен добитък, ние 
работим, а вие в града иде
те, вие натискате народа за
щото ви плащат пътни и 
дневни, вие нищо не разби
рате, от село не може да се 
изнесе нито едно зърно за
щото няма, аз ви говоря 
това като комунист, защото 
съм чел Маркса, Енгелса, 
Ленина и Сталина“ и други 
подобни трябва да бъдат 
разобличени безпощадно. 
Такава председателка на 
БНЖС и народна учителка, 
като Вакла Лукова в с. Че- 
ренча, която се опита да се 
противопостави на изпълне
ние държавните доставки и 
да опълчи стопаните срещу 
тяхното изпълнение трябва 
също да бъде безпощадно 
разобличена.

Нужно е да се поставят 
на крак организациите на 
БКП, на БЗНС, на Отеч. 
фронт и другите масови ор
ганизации, които съзнавай
ки важността на поставената 
задача трябва да се вклю
чат като цяло и с личния 
си пример да увличат сто
паните към изпълнение за
дълженията към държавата 
и останалите трудещи се.

Нужно е там където се 
допускат грешки да се из
правят—грижливо и внима
телно да се проверяват всич
ки случаи на допуснати 
грешки.

Нужно е да се засили 
бдителността срещу събо- 
тьорската дейност на вра
говете, които в своето диво 
озлобление на някои места 
се опитват да минават към 
вредителски актове.

А за всичко това трябва 
да се подсили оперативното 
ръководство в центъра — да 
се ликвидира с допуснатите 
елементи на стихийност в 
ръководството на кампания
та.

До голяма степен тези 
неща са валидни и за Но- 
вопазарска околия, която 
се равни с Коларовградска, 
а и за работата за остана
лите по-напреднали околии.

На упорита денонощна 
работа за срочното изпъл
нение на държавните до
ставки!

т. м. плана за околията е 
изпълнен с 52 на сто. В някои 
села като Буйно во, Твърдица, 
Пресиян, Мировец и др. разяс
нителната работа не е задо
волителна и изпълнението на 
доставките изостава. Тук от
говорните другари предпочи
тат да вземат повече адми
нистративни мерки отколко- 
то да провеждат упорита 
разяснителна работа.

Спрямо кулаците и враго
вете са взети строги админи
стративни мерки за изпълне
нието на държавните доставки

ИЗПЪЛНЕНИЕТО НА ДЪРЖАВНИТЕ ДОСТАВКИ В НАШИЯ ОКРЪГ 
Е ВСЕ ОЩЕ НЕЗАДОВОЛИТЕЛНО, ВЪПРЕКИ ЧУВСТВИТЕЛНИЯ 

НАПРЕДЪК В ТЪРГОВИЩЕНСКА И ПРЕСЛАВСКА ОКОЛИИ
Да засилим борбата срещу кулаците и 

тяхната вражеска агитация
ДО ПРЕДСЕДАТЕЛЯ НА ТКЗС „ПРАВДА“ 

С. ДИВДЯДОВО, КОЛАРОВГРАДСКО

Предайте, моля сърдечни поздрави на всички членове на ТКЗС по 
случай предсрочното изпълнение на плана по жътвата, подметката 
на стърнищата и държавните доставки.

От името на правителството и на ЦК на БКП изказвам Ви 
благодарност и Ви желая нови успехи в борбата за образцова дър
жавна дисциплина, висока производителност и народополезен труд.

Крепко Ви стискам ръцете.
Председател на Министерския съвет:

ВЪЛКО ЧЕРВЕНКОВ

Ходът на кампанията по предаването на държавните доставки 
и вършитбата в Коларовградска окръг, към 3 август вкл.

Вършитба Доставки

Търговищенска околия 
Преславска околия 
Омуртагска околия 
Поповска околия 
Новопазарска околия 
Коларовградска околия

48 на сто
42
50
51
51
44

52 на сто 
48'4 „
42
38-5 „
31'6 „
29'5 „

Общо за окръга 48 на сто 37.5 на сто]

След проведеното окръж
но съвещание със секрета
рите на ОК на БКП и пред
седателите на ОНС, органи
зацията по вършитбата и 
отчитането на държавните 
доставки значително се по
добри. Целия партиен и оте
чественофронтовски актив 
е мобилизиран за срочното 
изпълнение на тая важна 
задача за осигуряване хля
ба на народа.

Благодарение на това по
стъпленията от държавни 
доставки ежедневно се уве
личават. Определения гра
фик се достига а някои дни 
дори и надвишава Общо 
плана за о к р ъ г а за вър
шитбата е изпълнен 48 на 
сто, а за държавните дос
тавки 37’5 на сто. Това увели
чение се дължи главно на

Изоставането на вършитбата спъва изпълнението на 
държавните доставки

ПРЕСЛАВ. На 29, 30 и 31 
м. м. ОК на БКП успя да мо
билизира целия партиен актив. 
В най-изостаналите села, като 
Имренчево, Драгоево и др. бяха 
изпратени най-опитните агита
тори. Разяснителната работа във 
връзка с изпълнението на до
ставките бе поставена на пра
вилна основа, като се уреди 
ежедневно отчитане на рабо
тата на агитационните тройки. 
В резултат на това процентът 
на изпълнението на доставките 
се покачи от 8 на 48'4%.

Наред с агитацията за изпъл
нение на държавните доставки 

Вършитбата и изпълнението на 
доставките се забавя

НОВИ-ПАЗАР. Вършитбата в 
околията се забавя поради ло
шия ремонт на вършачките, 
като дневно от 6 до 7 вършач- 
ки не работят. От друга страна 
се е допуснало по три четири 
вършачки да спират работата 
си по липса на горивни мате
риали мерките за които се 
вземат много късно и едва в 
последните дни. Изостават се
лата Векилски, Преселка, Пет 
могили, Сечище, Ягнило и Стан. 
За отстраняване на изоставането 
се изпращат б вършачки от 
Генералтошевска околия.

До сега плана за държавните 
доставки е изпълнен едва 31'6 
на сто. Пълномощника на село

Осигуряването на хляба за трудещите се от градове и села 
е пръв патриотичен дълг на земеделските стопани

проведената широка разяс
нителна агитационна рабо
та сред населението и от 
друга страна на взетите 
сериозни мерки срещу ку
лаците и враговете.

Челно място *в предава
нето на държавните дос
тавки заема Търговищенска 
околия, която е изпълнила 
плана за доставките с 52 на 
сто. Преславска околия, ко
ято миналата седмица беше 
на четвърто място, благода
рение на мерките взети от 
ОК на Партията, който съумя 
да мобилизира всички сили 
на партийния актив и да 
разобличи всички кулашки 
и вражески прояви и нас
троения, днес заема второ 
място в окръга. Изпълне
нието на плана за държав-
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трябваше да се обърне сери
озно внимание по организаци
ята в приемателните пунктове. 
Това, обаче беше изпуснато в 
резултат на което складовете 
се оказаха недостатъчни за да 
отчитат непрекъснатия приток 
от храни.

Така например в Цар Крум 
се мереше с децимал до 300 
кгр., докато на сто крачки имаше 
такъв от 1,000 кгр. Елекриче- 
ската мрежа е на много близко 
растояние, а в склада се рабо
теше с фенер. Всичко това до
веде до задръстване на склада. 
Задръстване се получи и в с.

Косово е снет поради това, че 
е отказал да изпълни достав
ките си. Пълномощника в село 

| Жилино отказал да вземе мер
ки срещу кулаците. Същият е 
дезорганизирал отчитането на 
доставките в селото. Взети са 
мерки срещу него. В с. Стано- 
вец пълномощника е отказал 
да се събират доставките нощно 
време, а в с. Върбяне и Плис- 
ково, агитаторите отказали да 
водят агитация. Всичко това е 
причина щото околията да бъ
де на едно от последните места 
в окръга. До 1 август само 
ТКЗС Белоградец се е отчело 
100%, а останалите са отчетени 
частично.

ните доставки само за една 
седмици от 8 на сто се по
качи на 48.4%. Днес Прес
лавска околия се бори за 
първото място в окръга, 
което вероятно в близко 
време ще бъде спечелено.

На последно място в окръ
га по изпълнение на дър
жавните доставки е Кола
ровградска околия. Тук пла
на е изпълнен едва 295 о. 
Това се дължи на все още 
недостатъчно проведената 
разяснителна работа. В мно
го села кулашките и вра 
жески елементи не са разоб
личени и продължават да 
не изпълняват доставките 
си. Взетите административни 
мерки са недостатъчни за 
ликвидиране на изостава
нето.

Виница, но следващия ден се 
избегна.

В северната част на околията 
където се вършее предимно с 
вършачки, се чувствува остра 
нужда от такива. В много села 
вършачките не работят, защото 
се оказаха негодни. В Тройца, 
Осмар и Върбица процентите 
по изпълнение на доставките 
са много близо до тия от вър
шитбата което говори, че лип
сата на вършачки е сериозна 
пречка за забавяне изпълнени
ето на държавните доставки.

ДЕВОЙКИ ИЗВЪРШВАТ 
ПОДМЕТКА НА СТЪРНИЩАТА

В с. Тушовица, Преславско 
др. др. Райна Христова и Янка 
Тодорова, неотстъпвайки на 
своите другари са излезли по 
собствена инициатива сами на 
нивите и извършили подметка 
на 15 декари.

На нощна вършитба
ЗЛАТАР, Преславско. До 1 

т. м. младежи — членове на 
ДСНМ са организирали пет 
нощни излизания на работа, 
като смените при вършачките 
продължават работа до 5 часа 
сутринта. Подпомогнати са се
мейства на убит фронтовак и 
граничари. Овършано е над 12 
хиляди кгр. зърно.

Вършитбата в южната част 
на Коларовградска околия е 
към своя край. Изостава север
ната част където не във всички 
села има вършачки. Досега 
вършитбата в седем села е 
приключила напълно. Дванаде
сет от ТКЗС в околията също 
привършиха вършитбата, а 
други 5 са към приключване. 
Изостават ТКЗС с. Градище, 
Риш и Александрово. Ежедне
вно по 6 — 7 вършачки не 
работят. МТС е допуснало ня
кои вършачки да не работят 
по един ден по липса на го
ривни материали. Такова е 
положението в с. Студеница и 
и Струйно. Мерките за снабдя
ване с горивни материали се 

I вземат едва в последните дни. 
, Не се предвижва на време по
движната ремонтна работилни
ца на МТС, за отстраняване 
навреме повредите по вършач
ките.

Въпреки, че постъпленията на
последък се увеличават, околи
ята продължава да бъде на 
последно място в окръга. До 
сега плана е изпълнен 29’5%. 
На първо място в изпълнение 
на доставките са ТКЗС. Някои 
от които изпълниха доставките 
си 100%. ТКЗС с. Велино из
пълни доставките си 109%, 
следвано от ТКЗС с. Каменяк. 
Най-слабо върви изпълнението 
на достааките в ТКЗС с. Смя
дово, Янково и Александрово. 
Всички останали ТКЗС в око
лията са между 60 и 90 на сто 
в изпълнение на държавните 
доставки. Добре върви изпъл
нението на държавните достав
ки в с. Желъд—90%, Ветрище 
и Осеновец—60%, Салманово, 
Венец и Кълново — 50% и др. 
Изостават Кюлевча и Овчарово

Още не са осигурени 
необходимите складове

ОМУРТАГ. Храноснабдяване
то все още не е организирало 
достатъчно добре своята 
работа въпреки, че работи 
денонощно. Не е въведен ред 
през време на приемането на 
храните и поради това някои 
стопани, въпреки, че са дошли 
по-късно, пререждат първите, а 
останалите стоят по цял ден.

Още не са осигурени складо
ве за всички храни. До 27 юли 
не бяха осигурени складове за 
3640 тона.

Нармаг — Търговище е заел

Чествуване годишнината от 
Илинденското въстание

По почин на македонското 
културно-просветно дружество 
и съвместно с Окол. комитет 
на Отечествения фронт — Ко
ларовград на 1 т. м. в кинотеа
тър „Г. Димитров“ се състоя 
тържествено чествуване на го
дишнината от героичното Илин
денско въстание, което избухна 
на 2 август 1903 г. в Крушево 
—Македония срещу вековните 
турски подтисници на македон
ския народ.

Доклад за Илинденското 
въстание и неговото значение 
днес изнесе др. Любен Галев— 
представител на Централното 
ръководство на Съюза на ма
кедонските културно-просветни 
дружества в България.

Той изтъкна, че македонска
та емиграция у нас се нарежда 
в първите редици на борците 
за мир, демокрация и социали
зъм срещу балканските агенти 
на цргло-американския импери
ализъм Тито и неговите слуги 
—Колишевски и гръцките мо
нархофашисти.

Македонската емиграция в 
България присъединява своите 
сили към световното движение 

с 15%, Черенча и Струйно— 
9% и др.

За отбелязване е, че борбата 
срещу кулаците и тяхната вра
жеска агитация все еще не е 
на висотата си. Това особено 
се отнася за с. Кюлевча където 
между частните стопани се води 
разложителна агитация за заба
вяне предаването на държав
ните доставки. Главна вина за 
това имат селсъвета и партий
ната организация. Селсъвета 
още не е взел строги админи
стративни мерки срещу кула
ците и обявените за народни 
врагове. Вълко Митев Пенчев, 
който трябва да предаде 5,744 
кгр., Георги Вълчев Малев— 
4,380, не са предали нищо в 
държавните складове. Дяко Ен
чев — николапетковист, който 
миналата година е укрил 600 
кгр. брашно и др. храни' има 
да предава общо 9,612 кгр., не 
е предал нишо до 29 юли. В 
село Велино кулака Стоян До
чев с помощта на член от пар
тийното ръководство Куман 
Колев, е укрил в плевнята си 
300 кгр.

В 27 села от околията пре
даването на държавните доста
вки става направо о.т вършач
ките. Благодарение на добре 
проведената разяснителна рабо
та денонощно пристигат в при
емателните пунктове кервани 
от селата Дибич, Мараш, Див- 
дядово, Салманово и др.

За да може Коларовградска 
околия от последно място. по 
изпълнение на държавните 
доставки да мине на първо 
място в окръга и в срок да 
изпълни плана по доставките, 
необходимо е да се разгърне 
още по-широка агитация и 
борба с кулаците и враговете.

със своя стока склад и не го 
освобождава. Въпреки предуп
реждението от страна на Хра
носнабдяването да го освобо
дят, те все още умуват и за
държат склада.

Необходими са по-сериозни 
мерки за осигуряването на 
складове и да се сложи ред 
при приемането на храните, за 
да се избегнат блъсканиците и 
безредиците.

Ангел Бойков

за мир, против англо-американ
ските агресьори.

След доклада, изпратен с 
бурни ръкоплескания от съб
ранието, др. Кръстю Шпатов 
предложи резолюция и телег
рами до Националния комитет 
за защита на мира — София и 
до Ким Ир Сен, председател 
на Министерския съвет на на- 
рододемократичната република 
Корея.

В телеграмата до Ким Ир Сен 
се казва:

Македонската емиграция в 
Коларовград се присъединява 
към протеста на всички свобо
долюбиви народи в света и 
задно с тях иска американски
те гангстери да напуснат тери
торията на Корея и да оставят 
корейския народ сам да уреж
да своя дом.

Долу ръцете от Корея!
Да живее могъщия и непо

бедим лагер на мира, начело с 
великия Съветски съюз!

Накрая бе изпълнена лите- 
ратурно-мизикална програма с 
участието на танцовата трупа 
при местното културно-просве
тно дружество.
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ДЕН НА БЪЛГАРСКИЯ ЖЕЛЕЗНИЧАР
С небивал ентусиазъм и 

чувство на гордост и удовле
творение ние посрещаме на
шия първи републикански же
лезничарски празник и внима
нието, което ни се оказа от 
Министерския съвет и Българ
ската комунистическа партия 
с определянето на първия не
делен ден от август за такъв.

Значението на железниците 
за стопанското развитие на 
нашата страна е огромно. Со
циалистическото строител
ство се нуждае от бърз, си
гурен, точен и евтин социа
листически транспорт, рабо
тещ като часовников механи
зъм, както учи другаря 
Сталин.

За изпълнението на тая за
дача железничарите от Кола- 
ровградския район, подпомог
нати от Министерството на 
транспорта, Политическото 
управление и Профсъюза на 
транспортните работници от
дават всички свои сили. Ние 
посрещаме 6 август с нови 
трудови успехи. Учейки се ус
пешно от богатия опит на 
нашите братя — съветските 
железничари, ние излъчихме 
из нашите редове първите пет- 
стотници, подехме истински 
патриотични почини—за возе
не тежкотоварни влакове, 
сточни влакове без фургони, за 
употреба на лигнит, за създа
ване- на образцови стрелки, за 
качествено композиране на 
влаковете, за образцови гари, 
качествен ремонт, за увеличе
ние средната търговска бър
зина на влаковете и др.

Тези нови почини все повече 
и повече обхващат болшин
ството от железничарите, 
превръщат се в мощно социа
листическо движение за ликви
диране слабостите в ж. п. 
транспорт и за осигуряване не
говия подем. Само за шест 
месеци от Коларовград са из
возени 261 тежкотоварни вла
кове с над 50,000 тона товар • 
над нормата, композирани са 
381 качествени влака, превър
нати са 31 стрелки в образ
цови и пр. Всички локомотиви 
от депо Коларовград употре
бяват 5О°/о лигнит. Увеличен 
е пробега на локомотивите до

: 202 клм., ускорен е оборота 
■ на вагоните, увеличен е то- 
■ нажа на влаковете, нанесен е 

тежък удар над пределческите 
■ теории. Докато само преди 
: шест месеци у нас бе залег- 
■ нало убеждението, че локомо

тивите и вагоните с които 
разполагаме са недостатъчни, 
че гарите са тесни, че нашите 
линии са претоварени, днес 
една голяма част от нашия 
локомотивен парк е в резерв, 
вагоните са достатъчни, га
рите и линиите могат да оси
гурят редовно приемане на 
влакове.

Ние посрещнахме с чувство 
на чест и гордост за изпълнен 
патриотичен дълг към Роди
ната думите на другаря Въл
ко Червенков за тези наши 
успехи, казани пред третата 
партийна конференция. Ние с 
още по-голяма упоритост и 
чувство на отговорност, съз
навайки, че това са само на
чални успехи, ще отпочнем 
борбата за пълно ликвидиране 
безобразните аварии и ката
строфи, които петнят името 
на железничаря и сриват на
шите резултати и нови почи
ни. Нашият празник съвпада 
с важната и отговорна общо
народна задача да извозим на 
време и сигурно храната на 
народа. Транспортните рабо
тници от Коларовградски ра
йон приеха това задължение.

Ние, коларовградци, ще се 
покажем достойни за честта > 
която ни се прави да празну-; 
ваме едновременно в един и 
същи ден своя празник със съ- 
ветските железничари.

Ше превърнем дните на I 
своя празник в дни на безу-; 
пречна работа, в дни на но
ви трудови постройки, ще раз-, 
гърнем още по-широко социа-і 
листичкото съревнование. Ук-! 
репвайки транспорта ние ук
репваме връзките на труде
щите се от селото и града, 
укрепваме отбраната на 
страната.

Да се готвим за бляскаво
празника на желе-посрещане

зничарите с нови трудови по-
беди!

РАЧЕВ 
секретар на парт. организация 

гара Коларовград

Постиженията на търговищенци
ТЪРГОВИЩЕ. Пропити от I Четата по преустройство 

социалистическо съзнание за рши землена работа о-
важността на родния транспорт, 
работниците и служителите при 
гара Търговище се включиха 
активно в съревнованието в 
чест на своя пръв боен праз
ник 6 август.

В резултат на подобрената 
организация в работата са по
стигнати и добри резултати. 
Натоварени са 366 вагона при 
план 362 вагона. Престоя на 
транзитните вагони е намален 
от 9 часа на 7*5 часа. Уредени 
са 6 образцови стрелки Отли
чиха се Д. Куцаров, ръководи
тел движение и Г. Станков, 
стрелочник. Трета чета постиг
на увеличение на производител
ността на труда със 149 на сто.

извъ
рши землена работа от 540
куб. м., построи работен коло
воз от 204 м. и пренесе строи
телен материал от 1,200 тона. 
Отличиха се П. Керев и Дой
чин Ст. /Андонов.

Работниците от четвърта че
та извършиха частичен ремонт 
на 312 м. при план 300 м. Из
вън плана са поставени 2,336 
бр. нови траверси. Производи
телността на труда е увеличена 
на 146 на сто, Реализирани са 
40,000 лв. икономии. Отличник 
от четата е др. Тодор Велев.

С изпълнението на поетите 
обещания работниците и слу
жителите при гара Търговище 
с гордост ще посрещнат своя 
боен празник — 6 август.

ИЗ ОПИТА НА СЪВЕТСКИЯ СЪЮЗ

Политическата работа по 
прибиране на реколтата

В. АШАНИН
Секретар на Запорожския обком УКП (б)

С голям подем работят за 
прибиране на реколтата труже
ниците на селското стопанство 
в Запорожска област. Те се 
стремят за кратък срок и без 
загуби да приберат реколтата 
и предсрочно да изпълнят дър
жавния план за доставки на 
селскостопански продукти.

Прибирането на реколтата в 
нашата област се провежда зна
чително по-организирано и по- 
бързо, отколкото през мина
лата година. Вече са пожънати 
около 70% от класовите кул
тури. Темповете на изпълнени
ето на доставките така също са 
по-високи от миналогодишните.

Тазигодишната кампания по 
прибиране на реколтата се ха
рактеризира с мощен размах на 
социалистическото съревнова
ние, на чело на което стоят 
селските партийни организа
ции. През тези дни тяхното 
главно внимание е съсредото
чено на успешното провеждане 
на работата по прибирането на 
реколтата, за предсрочно изпъл
нение плана за доставките. На 
тази най-важна задача е под
чинена сега цялата масово-по
литическа работа в колхозите, 
/4ТС и совхозите.

Hei О август — достойна среща

НЕДОСТИГИАТИ ДО СЕГА
Транспортните работницу и 

служители при гара Коларов
град се готвят тържествено да 
посрещнат своя боен празник— 
6 август. Гарата е тържествено 
украсена с знамена и портрети. 
Навсякъде се четат мобилизи
ращи лозунги по изпълнение на 
производствените планове, бор
бата за мир и др.

През целия месец юли се во
деше социалистическо съревно
вание между отделни бригади 
и служби. Всеки полага усилия 
за изпълнение на поетите обе
щания за празника.

В резултат на добрата орга
низация и пряката помощ на 
партийната организация, която 
съумя да мобилизира всички 
партийни членове да бъдат на 
челно място в изпълнение на 
поставените задачи, са реали
зирани недостигнати до сега 
резултати.

Общо през месеца за 26 дни 
са извозени 16,382 тона наднор
мен товар, което се равнява на 
66 влака. От това са реализи
рани 620 тона въглища и 300 
кгр. масла. Направените иконо
мии от бригади, въглища, масла 
и др. възлизат на 1,125,000 лв. 
Средно употребата на лигнитни 
въглища е 50 на сто при план 
25 на сто. Извършването на 
маневрите в района на гарата е 
ставало със сто на сто лигнитни 
въглища. Средния пробег на 
локомотивите при план 185 клм.

е 202 клм., а в някои случаи и 
до 290 клм.

За бригада първенец в депо
то е излъчена бригадата „Ва
сил Коларов“ с машинисти Ро
стислав Сладкаров и Вичо Ви- 
чев и огняри Господин Спасов 
и Димитър Лазаров. Общо бри
гадата за 23 дни е извозила 
6,136 тона наднормен товар, а 
поотделно Сладкаров е извозил 
3,103 тона, а Вичо Вичев 3,033 
тона. Не по малки са успехите 
и на машиниста Ранко Енчев с 
огняр Иван Обретков от бри
гада „Теню Казака“, който е 
извозил за 31 ден 3,456 тона 
наднормен товар.

Себестойността за ремонта на 
локомотивите на километър е 
намалена от заплануваните 11 
лв. на 4’90 лв., като бригадата 
„Теню Казака“ с персонал Ран
ко Енчев и /Ангел Николов е 
достигнала 1’5 лв. на клм. или 
направила икономии от 9'5 лв. 
на клм.

Не по-малки са постиженията 
и на работниците и служите
лите от служба движение. През 
месеца са спестени 4 272 минути 
от престоя на преминаващите 
влакове при план 3,000 минути 
или 137% изпълнение на плана 
Композирани са 93 качествени 
и 37 тежкотонажни влака. Из
возен е 60,000 тона товар, ко
ято цифра е рекордна за 1950 
год. Престоя за транзитни нуж
ди е съкратен от 8 часа на 5

РЕЗУЛТАТИ
часа и 23 минути или намален 
с 2 часа и 37 м. Извършването 
на най-сложната маневра в га
рата е за 22 м. при план 30 м. 
Стрелките са образцови сто на 
сто. Най-образцови са стрелките 
на др. др. Христо Иванов и 
Геро Иванов, като първия от 
27 м. м. е поел обещание да 
поддържа най-образцовата 
стрелка в цялата ж. п. мрежа 
и обявява съревнование на 
всички стрелочници в страната.

Първенството между брига
дите бе спечелено от бригадата 
„Г. Димитров“ с ръководител 
движение Христо Падолски и 
маневрист Иван Сапунджиев. От 
престоя на влаковете бригадата 
е икономисала 1,112 м. при план 
1,000 м., композирала е 33 ка
чествени и 17 тежкотонажни 
влака, извозила е 3,170 тона 
над нормата.

Втора бригада е „В. Коларов“ 
с ръководител движение Пен
чо Василев и маневрист /Алек
сандър Марков, коята е компо
зирала 31 качествени и 14 те
жкотонажни влака.

Транспортните работници от 
Коларовград с гордост ще ма
нифестират на своя боен праз
ник — 6 август, тези и други 
постижения, обещавайки да 
положат още по-големи усилия 
в съревнованието в чест на 9-ти
септември и по извозване 
държавните доставки.

на

ПРОИЗВОДСТВЕН ФРОНТ

Деветосептемврийското съревнование 
в пивоварна фабрика „Мадара“

В началото на месец юни т. г. 
профорганизацията в държавна 
пивоварна фабрика „Мадара“— 
Коларовград проведе събрание 
на което се сключиха групови 
договори за деветосептемврий
ското съревнование. Договори
те се препечатаха и разлепиха 
на видни места, за да може да 
се виждат задълженията и да 
се контролира правилния ход 
на съревнованието.

Съревнованието още в нача
лото се поде с ентусиазъм от 
всички работници, като всеки 
се стремеше да вземе първен
ство. Но след няколко седмици 
се получи едно отпускане, кое
то все още продължава и сега.

Това се дължи на слабия 
контрол отстрана на комисията 
по съревнованието, част от чле
новете на която са пълномощ
ници в селата по прибиране на 
реколтата, а други в отпуск. 
Друга по-съществена причина е

напущането на предприятието 
от някои работници и поста 
вяне на местото им неопитни хо 
ра. За това има вина самото 
ръководство на предприятието 
което не взема сериозни мерки 
за подменянето на напущащите 

За добро справяне с работа
та трябва да отбележим nD 
Марин Бъчваров, постоянен 
отличник и няколко пъти удап 
ник, който до сега не е позво* 
лил да спре работата в него
вото отделение.

Също така добре се спраВя- 
с работата другарите от фил 
търа, Миялната и Експедиция 
та, което е от голямо значение 
за пласмента.

До този момент предприяти
ето е изпълнило производстве 
ния си план със 108% и плас
ментния със 112%, независимо 
от високата цифра, която е да
дена от обединението.

Камен Петков

Първенците на МТС „Васил Коларов" 
в деветосептемврийско съревнование
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1. Машиниста първенец Ростислав
Христо

Сладкаров на своята машина.
2. Стрелочниците първенци Иванов Калчев и Горчо Иванов.

Ще продължим борбата за редовен и сигурен транспорт
В чест на б август—първият 

републикански празник на^желе- 
зничарите, работниците и служи
телите от гара Каспичан се 
включиха активно в социалис
тическото съревнование. За из
пълнение на плана, извозване 
на тежкотонажни влакове, по
държане на образцови стрелки
и др., бяха обхванати почти 

I всички работници, в резултат

Основни машини за приби
ране на реколтата в нашата 
област са комбайните. От тях 
ще бъдат прибрани около 90 
процента от всички зърнени 
култури. Следователно успеха 
на кампанията по прибиране на 
реколтата се решава от кадрите 
механизатори — комбайнери и 
трактористи. Всекидневно да ра
ботят с тези кадри, да ги въз
питават — е пряко задължение 
на партийните организации.

Дълго преди кампанията об
кома на Партията разработи 
практически мероприятия по 
разгръщането на агитационната 
работа на комбайновите агре
гати и в тракторните бригади. 
На райкомите на Партията беше 
предложено да организират във 
всички крупни полеви станове 
агитпунктове, да осигурят еже
дневно провеждане на беседи с 
колхозниците, комбайнерите и 
трактористите, редовно четене 
на лекции и доклади, издаване 
на стенни вестници, прожекти
ране на кинофилми и т. н.

Райкомите на Партията съста
виха подробни планове за орга
низиране на масово-политиче
ската работа по прибиране на 
реколтата. Във всички райони 
бяха проведени съвещания с

на което са постигнати добри 
успехи. Депото, района на га
рата и работните помещения са 
приведени в образцов вид. Пет 
от деветях стрелки на гарата 
са образцови. Случайния ре
монт на локомотивите от 11 лв. 
на клм. е сведен на 2.30 лв., 
а локомотив 17’16 от 11 лв. на 
клм. е сведен на 3.50 лв. Дено
нощния пробег на локомоти-

вите от 138 клм. да достигне 
153 клм. е постигнато средно 
174 клм. Случайният ремонт да 
се намали с 50% е постигнато 
60%. Извозени са шест тежко
товарни влака с 1341 тона над 
нормата или 127%. Средния 
престой за транзитни нужди от 
девет часа е постигнато осем 
часа и 28 минути.

Работниците от МТС — Кола
ровград полагат всички сили 
за изпълнение на правителстве
ните задачи. В деветосептем
врийското съревнование са се 
включили 74 души, като са 
сключени 37 индивидуални и 
10 групови договори за сърев
нование между отделните произ
водственици и бригади. Станция
та има сключени договори за 
съревнование с МТС—Търго
вище и Новипазар по следните 
точки: Изпълнение на производ
ствения план, подобрение на 
качеството, реализиране 5 на 
сто икономии от горивни мате
риали, снижение на себестой
ността с 5 на сто, затягане на 
трудовата дисциплина и др.

Станцията през жътвената 
кампания не можа напълно да 
се справи с поставените й зас
дачи. От заплануваните 13,000 
дек. за жътва, са пожънати 
8,882 дек. или плана е изпъл
нен 66.6%. За неизпълнението 
на жътвата главната пречка бе 
недобре ремонтираните жът- 
варки по липса на ремонтни 
части. От друга страна персо
нала по обслужването на жът- 
варките бе крайно неопитен и 
неподготвен.

Плана за подметката на стър
нищата е изпълнен 100 на сто 
В акцията по подметката се 
справи най-добре другаря Хрис
то Попов, който за 20 дни под- 
метна 6000 дек. Първенец е IV 
бригада с бригадир Тодор Чо- 
лаков. Във вършитбата достой
но е спечелено първенството 
също от IV бригада. Другаря 
Делю Жечев до 29 м. м. има 
овършани над 430 тона храни. 
Другаря Иван Живков с трак
тор „Булдог“ 35 к. с. има овър
шани над 350 тона, следван от 
другаря Пенчо Павлов — 300 то
на. Сериозно изостават във вър
шитбата др. Минчо Домусчиев, 
който до сега има едва 35 то
на и др. Тончо Димитров — 40 
тона.

Вършачките при станцията 
работят денонощно, но в про
цеса на работата се оказаха до 
сега много дефекти поради 
недоброкачествения ремонт и 
неподготвения персонал.

Слабости допустнати в сърев
нованието са нередовното отчи
тане на постиженията от стра
на на счетоводството. Комиси
ята по съревнованието не винаги 
отчита постиженията, понеже 
повече от членовете й са на 
работа в полето. Ежемесечно 
се провежда бригадирско съве
щание и заседание на дирекци
онния съвет. На тия съвещания 
се отчитат постиженията и сла
бостите на бригадирите за рабо
тата им в полето. В станцията 
са въведени табла по отдели 
за всекидневно нанасяне на 
постиженията. Това обаче не 
се прави редовно от страна на 
отговорниците по отдели. Въве
дените графики за работата на 
всяка вършачка по отделно съ
що не се водят редовно. Всичко 
това не дава възможност на 
преходните бели и червени зна
мена да се движат редовно.

В станцията се издава бюле
тин в които се отразяват пости
женията и нередностите в рабо
тата. В същия се дава и кратка 
политическа информация. Това 
до голяма степен мобилизира 
работниците за достигане на 
първенците в производството.

За отстраняване на допустна- 
тите слабости необходимо е 
партийната организация да за
тегне още повече трудовата 
дисциплина, да подобри орга
низацията по ремонта на земе
делските машини, да осигури 
по добри условия за рабо
тата на трактористите в полето, 
което ще гарантира изпълне
нието на поставените задачи за 
осигуряване хляба на народа.

Ангел Димитров
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комбайнерите и трактористите, 
на които се обсъди постано
влението на Съвета на мини
стрите на СССР и ЦК на ВКП (б) 
за провеждане на прибирането 
на реколтата и изпълнението на 
доставките от селскостопански 
продукти през 1950 год. Меха
низаторите получиха съвети как 
най-добре да използуват маши
ните, споделиха своя опит. Всеки 
от тях пое конкретно социали
стическо задължение.

Готвейки се за прибиране на 
реколтата, райкомите на Пар
тията създадоха при комбайните 
и вършачките, в полевите бри
гади повече от 440 партийни 
и партийно-комсомолски 
групи. Те обединиха няколко 
хиляди комунисти и комсомол
ци, обслужващи машините и 
заетите в извозването на хра
ните.

Правилното разпределение на 
партийните и комсомолски сили 
по прибирането на реколтата 
позволи на райкомите и пър
вичните организации да разгър
нат боева, целеустремена поли
тическа работа сред масите, от
личаваща се с многообразието 
на формите и средствата.

Може да се проведат не мал
ко примери на умела постановка 
на масово-политическата работа 
по прибиране на реколтата. Да 
се позовем на опита на партий
но-комсомолската група в бри
гадата на комбайнера Роман 
Дядюшко от Балковската МТС. 
В състава на групата има два
ма комунисти и пет комсомол
ци. Те обслужват комбайна и

извозват от него зърното. Пар
тийно-комсомолската група во
ди голяма възпитателна работа 
в бригадата. Тук често се про
веждат политически беседи, ре
довно се издава стенен вестник...

Едно от първите места по 
темпове на прибиране рекол
тата и изпълнение на достав
ките в областта заема Камен- 
ско — Днепровски район. Тук 
във всички колхози има пър
вични партийни организации. 
При комбайните и харманите са 
създадени 32 партийни и ком
сомолски групи. Благодарение 
на добре поставената полити
ческа работа сред колхозниците 
и механизаторите в района е 
достигната висока производи
телност на машините. Бригадата 
на комбайнера Пастернак от 
Каменската МТС за тринадесет 
дни завърши прибирането на 
хляба в колхозите и сега за
мина да укаже помощ в друга 
област. Партийно-комсомолска
та група на тази бригада до
стигна непрекъсната работа на 
комбайна по 20 часа на дено
нощието.

Център на масовополитиче- 
ската работа по прибиране на 
реколтата в нашата област са 
полевите агитпунктове. Най- 
напред те бяха създадени ми
налата година в колхозите на 
Осипенковски район. /Агитпун- 
ктовете напълно оправдаха съ
ществуването си и сега те са 
създадени в болшинството от 
колхозите в областта.

За това, каква роля играят 
полевите пунктове, може да се

съди от примера на Василев- 
ския район. Партийните орга
низации в този район откриха 
в началото на кампанията 32 
агитпункта в стептта. От тях 
най-показателен е пункта в кол
хоза на името на Молотов.

Този агитпункт е разположен 
във временна постройка със 
зрителна зала за 150 човека. 
В помещението е обзаведена 
читалня, където може всякога 
да се намери свеж вестник, спи
сание, книга или брошура. Сте
ните на агитпункта са окрасени 
с плакати, призоваващи колхоз
ниците към самоотвержен труд 
по прибиране на реколтата. Тук 
са окачени социалистическите 
задължения на комбайнерите, 
трактористите, косачите и наред 
с тях е поставена дъска за по
казателите, на която всекиднев
но се отбелязва изпълнението 
на тези задължения.

В агитпункта редовно излизат 
лектори и докладчици, изпра
щани от селския лекторий. Не 
рядко тука пристигат и четат 
доклади секретарите и други 
работници от райкома на Пар
тията.

Партийната организация в 
колхоза на името на Молотов 
отдели за провеждане на ма
сово-политическата работа в 
полето повече от 30 агитатори. 
Всяка петодневка в агитпункта 
се провеждат семинари с аги
таторите, на които те обменят 
опита от своята работа, полу
чават квалифициран инструктаж.

С голяма популярност в кол
хоза се ползува светлинния

вестник. Той показва челни
ците по прибиране на рекол
тата и изпълнението на достав
ките, остро бичува недостатъ
ците. На колхозника Юхим При
ходно поръчали да откара кан
тара на хармана, но по пътя 
той заспал и загубил една част 
без която не може да се ра
боти. По тая причина се задър
жало извозването на зърното 
и ето в агитпункта, в поредния 
киносеанс зрителите видели на 
екрана карикатурата на Юхим 
Приходко. Колхозниците остро 
реагирали на това. Приходко 
дал дума, че ще се постарае да 
заглади своята вина.

Разбира се политическата ра
бота сред хората, заети в при
бирането на реколтата, не се 
ограничава само с лекциите и 
докладите, които се четат в 
агитпуктовете. Наред с това аги
таторите всекидневно провеж
дат беседи, запознават колхоз
ниците с текущите политически 
събития, широко пропагандират 
методите на работа на челни
ците по прибиране на рекол
тата и изпълнението на достав
ките. Райкомите на Партията 
обобщават опита на най-добри
те агитпунктове и агитатори, 
най-редовно свикват семинари 
с ръководителите на агитко- 
лективите. Активно помагат 
на селото градските партий
ни организации. Те изпратиха 
в колхозите двадесет и пет 
културни бригади и повече от 
500 докладчици. Културните 
бригади помогнаха да се орга
низират колективи за художе

ствена самодейност в много 
полеви станове...

Партийните организации в 
нашата област натрупаха из
вестен опит от масово-полити
ческата работа в периода на 
ударните селско-стопански кам
пании. Наша задача е да запаз
ваме и уможаваме този опит, 
навреме да забелязваме и от
страняваме недостатъците в 
постановката на агитационната 
работа. /А тези недостатъци все 
още съществуват у нас. В от
делни райони масово-полити
ческата работа в периода на 
прибирането на реколтата е 
организирана слабо. В колхо
зите рядко се четат лекции и 
доклади, много агитатори фор
мално се отнасят към своите 
задължения. В това се крие 
една от главните причини за 
изоставането на отделни райони 
в прибирането на реколтата и 
изпълнението на доставките 
or селскостопански продукти”

Обкома на Партията взема 
мерки за подобряване на аги 
тационната работа в изостава 
щите райони за да бъдат и те 
издигнати до нивото на челни 
те. Тружениците на селското 
стопанство в нашата област да 
доха твърда дума да приберат 
отгледаната реколта и да из 
пълнят плана за доставките 
значително по-рано. отколкото 
през миналата година, Те пра
вят всичко за да изпълнят С 
чест дадената дума.



-[аК партийната организация в Коларовград 
се включи в акцията по изпълнение на

Участието на Отечествения фронт в кампанията 
по изпълнение държавните доставки

държавните доставки
nt Пред комунистите в Кола- 
^’овград бе поставена отговор- 
Яща задача да осигурят на- 
іГпеченното и бързо изпълне- 
дД, на плана за държавните 
fi'оставки зърнени храни. Пре- 

тините години почти никога 
]артията като цяло и Град- 

$ щя комитет не са се заемали 
Ч а разрешават такава задача

поради това Коларовград 
онти винаги оставаше на 

ч

'ппШКпШП при ІЬЗПЪЛНСНІЬС н,сь 
ържавните доставки.
Тази година Градския коми- 

' ‘ \ет разработи специален план
I предаване на държавните 
оставки. В града има някол- 
о квартали където има земе- 

1Т11' <лски стопани. В помощ на 
8е' ези квартали, Градския ко- 

итвт придаде цели партийни 
ЙНо панизации. Така например в 

мощ па Тракийския квартал 
I дадена партийната органи- 

тков мря пРи шивашката коопе- 
ция с 80 партийни членове, 
помощ на II квартал пар

ената организация при пе- 
ипніща „Георги Димитров“, в 
)мощ на квартал „Чеир дере“ 
іртийната организация при 

щ 7С, а в помощ на с. Лозево 
ір0. ето е в. Коларовградската 
д0 щііна бе придадена партий- 

та организация при цигаре- 
п J ща фабрика. Освен това към 

>ки квартал бяха дадени 
\говорници от бюрото на 
адския комитет на Пар- 

Д іята.
Д' Работата по кварталите 
)н’а организирана по следния 
‘^ нин. Издирени бяха всички 
'/" юпани които имат да изпъл- 
са Ьват държавни доставки, 
'^гед това стопаните бяха об- 
'^ідени от нашите агитатори, 
№*ито им връчиха съобщения 

размера на държавните 
^ставки и в кой склад трябва 

ги предадат. Към всеки зе- 
* делени стопанин бе прикре- 

« по един комунист—агита- 
,б Ніір за водене на лична аги- 
че щмя.
1на щ При вършачките партийните 
Въве-ганизации организираха 
іта на

м іртийната организация при Шивкооп активно
г на 
зна-

участвува в акцията по изпълнение на 
държавните доставки

Іленовете на първичната пар
на организация при шивкоопоот- ..г угарско единство се вклю- 
а активно в акцията за бър- 
о и без загуби прибиране на 

, " олтата и изпълнение на дър- 
%ните доставки. Поетото от іне на собещание да провеждат аги- 

.ионно-разяснителната работа
луда Тракийския квартал на града, 
}имо:привършване на вършитбата 

да;; изпълнение на държавните 
удоагтдтавки се изпълнява. Всяка 
и opiep редовно се изпращат по 
іа зе* агитатори в квартала. През 
осигрвя през цялото време винаги 

іа р№! -л
31Й™
ИЗГ# 
задзйИ 
нарДО h

Јсновната и най-важна задача
Hvrro стои понастоящем пред 

А ИЗОСТРИМ НАШАТА БДИТЕЛНОСТ
іия народ е срочното при- 
зшване на вършитбата и из- 
пнението на държавните до- 

8^ ІВКИ.
Ј този напрегнат момент по 
ібиране на реколтата закле- 

упаИ е и злостни врагове на на- 
іа използуват голямата за- 

;рио^:ажираност на всички и съ- 
інск^'доточаването на вниманието 
да харманите, за да провеждат 

гОзИ гърба на трудещите се вре- 
а:елство, саботажи и разложи

ли^ на работа.
вид на сериозно загрижени 

атьу.пани кулаците постоянно 
іас. 'шукат между трудещите се 
іо-пС яни и ги разубеждават в из- 
epJ% інението на държавните до- 
(0Ма вки. За съжаление намират 

В земеделски стопани, които 
лек^. подават на тази вражеска 

тори гтация. Членът на партийното 
с*’/оводство и член на селсъ- 

се з в с. Кръшно — Поповско, 
ричи^ ію Колев Балкански е отка
жи да изпълни държавните 
»доИДавки. Без да разбере, ста- 
дОб^' е маша в ръцете на врага. 
рОду(* пъпката му е дала лошо 

ф «жение върху останалите 
яТ ,%■ еделски стопани.
ie %1а някои места враговете 

из° „стъпват към вредителство и 
УъДа1 этажи, извършени от самите 
на чеР или от подлъгани, увлечени 
седс^блудени земеделски стопа- 

аСт ^Жителът на село Драгоево 
w иАера'Реславско» Начо Данев Ми- 

и;е заловен да закопава в 
и Д іта значително количество 

[Оста0|< 3 като е разправял, че няма 
оТкоДк°’Ј да изпълни достав- 

ирА-:. Минчо Цанков Колев от 
’ лНяТ (‘аНастиР^"'Търговищенско,

агитпунктове и всеки ден там 
има дежурство. Проведени бя
ха партийни, а след това и 
махленски съвещания. За това, 
как помага партийната орга
низация при изпълнение на до
ставките говори случая със 
село Лозево. Активистите от 
Тютюневия монопол — Кола
ровград посетиха на 29 юли 
селото и проведоха съвещание 
с целия актив на селото, а 
след това обиколиха стопа
ните и им разясниха редица 
въпроси по държавните достав
ки. На другия ден бе органи
зиран керван от близо 80 ка
руци и за един ден бяха от
четени 24 тона зърнени храни 
от стопаните на с. Лозево.

Добра помощ в акцията 
оказват местните комитети 
на Отеч. фронт, обаче, не 
може да се каже същото за 
младежите. Младежите все 
още не са включени достатъч
но в акцията по изпълнението 
на държавните доставки.

Слабости в работата по из
пълнение на държавните до
ставки в Коларовград са забе
лязани главно в това, че аги
тационната работа не бе раз
гъната от самото начало с 
такава сила, че да не даде 
възможност на враговете да 
пускат слухове и да разколе
бават стопаните. Освен шова 
допусна се едрите стопани да 
струпат снопите си на раз
лични места и същите започ
наха да вършеят едва на 2 
юли, а само 12 души от тях 
имат да предават близо 80 
тона храни. Това до голяма 
степен затруднява бързото и 
навременно изпълнение на дър
жавните доставки.

Акцията по изпълнение на 
държавните доставки на зър
нени храни в Коларовград се 
разгъва с все по-голяма сила. 
Партийните организации по 
квартали подобряват своята 
работа и ние ‘сме уверени, че 
Коларовград ще може срочно 
да изпълни своите държавни 
доставки.

в агитпункта има по двама аги
татори за разясняване на ми
нистерското постановление по 
предаване на държавните до
ставки и събитията в Корея. 
Всяка вечер се изпращат и де
журни край вършачките и сно
пите.

Примерът на партийците от 
шивашката кооперация трябва 
да бъде подет и от други пар
тийни организации в нашия 
окръг, което ще спомогне за 
по-бързото приключване на вър
шитбата и изпълнение на дър
жавните доставки.

е 
и

предал жито смесено 
пръст.

с пясък

Враговете се опитват 
бавят вършитбата като 

да за 
повре-

ждат машините. В барабаните 
на вършачките в селата Смя
дово и Ивански—Коларовград- 
ско е пуснато желязо, предва
рително укрито в снопите.

С изпълнението на държав
ните доставки от ТКЗС, от от
делни земеделски стопани и от 
цели села като Миланово— 
Преславско, село Мечево-Омур- 
тагско, враговете изпадат в 
бясна злоба. Те не могат да се 
примирят с мисълта, че въпре
ки вражеската им дейност, хляба 
на народа ще бъде осигурен. 
Изпаднали в ярост те ще акти
визират дейността си. Упорито 
и натрапнически ще разпро
страняват всевъзможни слухове, 
ще агитират за неизпълнение 
на доставките, ще саботират и 
вредителстват.

Нужно е да се вземат неза
бавно решителни мерки. Всеки 
честен и патриотичен гражда
нин сериозно да помисли и по
търси врага на хармана където 
саботира вършитбата, на пре
давателния пункт, където пречи 
за изпълнението на доставките. 
Всеки трудещ се да бъде бди
телен да търси и открива на
време врага с волята и амби
цията, с които работи на ни
вата, фабриката и работилни
цата. Само така ние ще разкри
ем врага, макар и хитро да се 
прикрива и ще му дадем заслу
женото наказание, ако се опита 
да посегне на хляба на народа.

Хр. Т.

На 24 т. м. в Коларовград бе 
свикано на заседание бюрото 
на Окръжния комитет на Оте
чествения фронт във връзка с 
по активното включване на 
отечественофронтовските орга
низации в борбата за срочно и 
сто на сто изпълнение на дър
жавните доставки от зърнени 
храни.

На заседанието присъствуваха 
от Националния съвет на Оте
чествения фронт другарите Мо
но Ватев и Елисавета Милева.

Бяха направени важни кон
статации по отношение рабо
тата на пълномощниците на 
Окръжния и околийските коми
тети на Отечествения фронт по 
места и по това как се изпъл
няват решенията на бюрото.

Констатирано бе, че пълно
мощниците неправилно са при
крепени към дадени села, вместо 
да ръководят и контролират ра
ботата в околийски мащаб.

Ръководствата и организаци
ите като цяло, самостоятелно 
не са се събирали, носа вклю 
чени на активна работа, под

Личния пример на младежите
ПРЕСЛАВ—Участието на мла

дежта от околията в кампани
ята по изпълнение на държав
ните доставки се отчита като 
доста добро. В някои села ор
ганизацията е успяла да моби
лизира напълно младежките си
ли в резултат на което пости
женията са много добри. Така 
е например в селата Нова бяла 
река, Ловец, Златар и Иваново. 
Обратно—младежите в гр. Прес
лав, Суха река, Мокреш и Ме- 
тодиево работят доста зле.

Личната и нагледна агитация 
в последните дни оказват реши
телно влияние при убеждава
нето на стопаните в необходи
мостта от срочното изпълнение 
на доставките. В селата Коньово, 
Цар Крум и Ловец родителите 
на всички младежи, членове на 
ДСНМ са отчели 100% дър
жавните си доставки Не нався
къде обаче младежта вижда в 
забавяне на вършитбата пръста 
на врага и резултатите от ку- 
лашката агитация.

Борбата с кулаците в Омуртагско е незадоволителна
Една от причините за неза

доволителната работа по при
бирането на реколтата и пре
даването на държавните доста
вки в Омуртагска околия е тази, 
че тук не се водеше открита 
й смела разобличителна борба 
срещу вредителството на кула- 
шките елементи. Докато тру
дещите се земеделски стопани 
напрягат сили за осигуряването 
хляба на народа, кулаците и 
народните врагове се стремят 
по всякакъв начин да спънат 
изпълнението на плана за дър
жавните доставки. На разложи- 
телните слухове и вражеската 
агитация, че доставките са не
изпълними някъде се подадоха 
и отговорни другари и членове 
на ДСНМ.

Такъв е случаят с Петър 
Христов — председател на дру
жеството в с. Поройно, който 
капитулира под натиска на ку-

ВсичКи младеЉКи сили за приключване 
на вършитбата

НОВИ ПАЗАР. Младежите от 
околията са заангажирани на
пълно във вършитбата. Във 
всяко село са изградени по 2—3 
зарядни групи. В с. Памукчи 
има 10 зарядни младежки гру
пи, които са овършали 20,000 
тона зърнени храни. В с. Тодор 
Икономово работата на ДСНМ 
върви под прякото ръководство 
на местната партийна органи
зация. Завеждащият отдел „Ка
дри“ при ОК на ДСНМ е и 
пълномощник по партийна ли
ния в селото. Там държавните 
доставки са изпълнени 55%.

Много младежи в околията 
са заангажирани като писари 
при вършачките. Има случаи, 
като например с. Т. Икономово, 
където младежи — писари при

ПОДГОТОВКАТА ПО ПРИБИРАНЕ НА ГРОЗДОВАТА РЕКОЛТА
Прибирането на тазгодишна

та гроздова реколта трябва да 
се извърши при най-добра ор
ганизация, навреме и правилно, 
без загуби и да се оползотвори 
съобразно държавния народо- 
стопански план. Народните съ
вети в лозарските райони, със 
съдействието на политическите 
и масови организации, трябва 
да проведат сред производите
лите на грозде широка разяс
нителна работа за начините, по 
които трябва да се бере гроз
дето, за времето, когато ще се 

ръководството на Партията. Та
ка например бюрото на Окол. 
комитет на Отечествения фронт 
в Попово в растояние на два 
месеца се е свикало на засе
дание само един път.

Отчете се че актива на Оте
чествения фронт се е включил 
активно в кампанията по изпъл
нението на държавните дос
тавки, но самостоятелното лице 
на Отечествения фронт като 
организация не се чувства.

Околийските комитети на 
Отечествения фронт имат добре 
разработени оперативни пла
нове по отношение изпълне
нието на държавните доставки, 
но тия планове се движат от 
Партията. Махленските съвеща
ния се провеждат също от Пар
тията, а по отношение масови
зирането, контрола и отчитане 
на съревнованието не са взети 
никакви мерки. Околийските 
комитети на Отечествения фронт 
не проведоха подобни на ОНС 
свои самостоятелни заседания 
и не поеха конкретни задачи 
за ускоряване изпълнението на

В с. Драгоево например до 
30 м. м. планът за държавните 
доставки е бил изпълнен едва 
5%, а младежите от гр. Прес
лав са забравили изобщо, че 
нагледната агитация се явява 
като мобилизиращо средство в 
една такава кампания като на
стоящата.

Общ недостатък на младеж
ките агитатори, които са при 
крепени към тройките, сформи
рани от представители на БКП, 
ДСНМ и БНЖС е недостатъч
ната им политическа и особено 
методическа квалификация.

Решително влияние за уско
ряване на кампанията оказаха 
проведените младежки събра
ния по селата, на които кон
кретно се поставя въпроса: „От
чете ли се нашият председател 
на ДСНМ, отчете ли се наши
ят дружествен комитет?“ Така 
например в с. Драгоево ведна
га след съвещанието др. Дими
тър Стоянов, председател на 
ДСНМ се отчита и става рев

лашката агитация и отказа да 
работи по указанията на Око
лийския комитет и партийната 
организация в селото. Планът 
на дружеството по прибирането 
на реколтата остана само на 
книга. За постъпката си пред
седателят бе наказан от орга
низацията. В с. Камбурово в 
снопите на кооперативното 
стопанство са били намерени 
камъни кол и др. твърди пред
мети, поставени от зли народ
ни врагове. В с. Семерци сел
ският кулак Стоян Митков, бивш 
кръчмар и собственик на вър- 
шачка, е разпространявал сред 
населението врежески слухове 
и агитирал против предаването 
на държавните доставки. На 
кулашката агитация, за съжале
ние, се поддали и някои мла
дежи. И досега народният враг 
не е разобличен пред земедел
ските стопани.

вършачка заспиват. Тяхната 
работа се спъва и от това, че 
по вина на директора на МТС 
др. Русев в болшинството от 
вършачките пилеят много зър
но и работят много бавно.

В околията работят 277 мла
ди агитатори. Те имат известни 
постижения в разобличаването 
на кулашките помисли и проя
ви. Нагледната агитация има 
големи постижения. В селата 
са разлепени много афиши, на
писани са лозунги с вар по 
стените, поставени са големи 
карти на фронта в Корея и др. 
На гара Каспичан младежите 
са окачили черна дъска, на 
която се записват всичи прояви 
на кулашкия саботаж. Благо
дарение на дъската и големите 

извършва гроздоберът, за съх
ранението на събраните ко
личества и т. н. Досега отдел
ните сортове грозде се беряха 
едновременно на определена 
дата, без да се държи сметка 
за зрелостта на гроздето в от
делните местности на дадено 
землище, както и за зреенето 
на различните сортове.

Гроздоберът, особено в го
лемите лозарски центрове, тряб
ва да става съобразно местно
стта и по сортове. От навре
менното и правилно извърш

държавните доставки. Решени
ята на бюрото не се изпълня
ват от пълномощниците на 
Окръжния комитет, на Отечест
вения фронт. Във връзка с то
ва бюрото си направи самокри
тика, че не е провело доста
тъчно строг контрол по изпъл
нението на възложените кон
кретни задачи от страна на 
другарите пълномощници по 
околии.

Във връзка с директивата на 
Националния комитет на Отеч. 
фронт, бе решено околийските 
комитети на Отеч. фронт да 
изработят конкретни планове, 
съобразени с местните условия, 
за свикване ръководствата на 
низовите организации и про
веждане конкретни организаци
онни мерки за разобличаване 
кулаците—саботьори и включ
ване организациите като цяло 
в кампанията.

Във връзка с изпълнението 
на взетите решения бяха опре
делени по околии пълномощ
ници на Окръжния комитет за 
провеждане взетите решения.

ностен агитатор. Положително 
влияние оказаха съвещанията 
и в Кочово, Цар Крум и Тройца 
където младежите убеждават 
успешно своите родители да 
изпълнят държавните си дос
тавки. Незаинтересоваността на 
младежките ръководители — 
председатели на ДСНМ в Су
шина, Нова Бяла река, Суха ре
ка, Имренчево и др. се явява 
главен фактор за лошата орга
низация на младежите в тия села

Младежите вземат дейно учас
тие в опазването хляба на на
рода, караулейки нощно време 
заедно с постовете на Партията 
Необходимо е обаче Съюза да 
порицае др. Вълчо Енев Гочев 
от II дружество гр. Преслав, 
който е напуснал поста си.

Младежи и девойки от Прес
лавска околия, влейте всичките 
си млади сили в изпълнение на 
високопатриотичната задача — 
осигуряване хляба на народа.

Д. Бахнева

Още по-осъдителна е постъп
ката на отговорникът на око
лийския комитет на ДСНМ в 
същото село, др. Стою Спасов, 
който вместо да помогне на 
дружеството в борбата срещу 
кулашките елементи, се завър
нал в собстваното си село. 
Според него понеже в селото 
вършачката още не е била до
шла, не е било необходимо да 
стои в с. Семерци: Нямало 
какво да прави“.

Борбата срещу кулашките 
елементи, въпреки постигнатите 
напоследък известни резултати, 
е все още незадоволителна. 
Примерът на членовете на 
ДСНМ в с. Паничино, които 
при опита на кулака Киро Ко
вачев да спъва изпълнението 
на плана, овършаха и предадо
ха на държавата овършаното 
зърно, трябва да се последва!

Омуртаг Ст. Симеонов 

карикатури на народните вра
гове в Каспичан държавните 
доставки са изпълнени 60%. 
Най-добра нагледна агитация 
по линията на ДСНМ е орга
низирана в с. Мировци.

Участието на младежта в 
подметката на стърнищата е 
много слабо. В околията само 
69 млади стопани са подметна- 
ли 695 декари стърнища.

Звената в ТКЗС, образувани 
от младежи са в първите ре
дици на борбата за хляба на 
народа. Най-добре работи мла
дежкото звено при ТКЗС в с. 
Никола Козлево.

А. Игнатов
С. Байчева

ване на гроздобера зависи ка
чеството на гроздето и на по
лучения от него продукт.

За правилното провеждане 
на гроздобера трябва да се 
инструктират предварително за 
начина и времето за брането 
на гроздето.

За своевременното и правил
но оползотворяване на гроздо
вата реколта, изкупвателните и 
преработвателни организации 
трябва на. време да извършат 
подготвителната работа по ор
ганизацията на изкупуването.

Село Драгоево, Преславско ще се освободи 
напълно от кулашката и вражеска агентура
Името на село Драгоево се 

наложи като единственото ти
пично кулашко село в нашия 
окръг, гдето класовия враг като 
кукувича прежда е пуснал ко
рените си в снагата на средния 
и беден селянин, вплел е в нея 
значителна част от партийците 
и е разпасал пояса си така, 
като че е на власт.

Селото никога до сега не е 
изпълнявало в сто процента 
държавните доставки за мляко, 
вълна, мас и др. Макар че до 
т. jM. вършитбата беше почти 
приключила, само ТКЗС се бе 
отчело с държавните доставки, 
а постъпленията от частниците 
беше едва 0'5%.

Селяните от Драгоево се въз
питават в духа на старото бур
жоазно, байганьовско отноше
ние към държавата, че тя тряб
ва да се използува, хитрува и 
плячкосва.

Преди няколко дена на пуб
лично събрание в с. Дивдядово 
селяните с право се възмуща
ват от драгоевчани, че те и ми
налата есен са провалили без
наказано плана за държавните 
доставки, а след това цяла зима 
са продавали на произволни 
цени храни на Дивдядово.

От где иде злото? Защо б 
години след 9-ти септември духа 
на старото, кулашкото отноше
ние към държавата още не е 
пречупен в Драгоево?

Преди всичко причината за 
това се крие в сериозните не
дъзи на селската партийна ор
ганизация. Завладяна и възсед- 
ната от врага с партиен билет 
тя е станала сама разсадник и 
байрактар на кулашкия дух. 
Макар че в селото вече втора 
година живее и се развива 
добре трудово кооперативно зе
меделско стопанство, две трети 
от партийците са вън от него. 
На партийното събрание във 
връзка с вършитбата и дър
жавните доставки значителна 
част от партийците, начело с 
ръководството се отказват да 
изпълнят постановлението, въ
оръжени с аргументите на вра
га. Със същите аргументи 10 
комунисти не са изпълнили и 
плана за доставките на вълна, 
мляко, свинска мас и др.

На тази основа значителна 
част от партийните членове об
разуват общ фронт с враговете 
и кулаците, свиват добрите ко
мунисти и със своето дерибей-

Младетћи и девойки, 
станете народни учители!

Отдял народна просветя 
при ОНС съобщава, че в око
лията има 321 вакантни учител
ски места, от които 25 в детски 
градини, 207 в първоначални 
училища и 99 в прогимназии. 
Списъкът на местата е обявен 
в отдела.

Съгласно нареждането на 
МНП подреждането на учител
ския персонал трябва да се из
върши от 30 юли до 25 август. 
Поради липса на достатъчно 
редовни учители, по-голямата 
част от местата ще бъдат по
пълнени с нередовни учители— 
гимназисти. Кандидатите следва 
да се отнесат към отдел На
родна просвета, от гдето ще 
получат подробни сведения как-,

Читатели, изпращайте 
писма за откритите от 
вас нередности и слабо, 
сти до редакцията на 
вестника!

Съдия изпълнител при 
Коларовградски Околийски съд
ОБЯВЛЕНИЕ № 488/50 

Подписаният Станчо Ангелов, 
съдия изпълнител, обявявам, че 
от 13 — 28 август, т. г. до 17 
ч. включително в канцеларията 
ми ще се извърши продажба 
на недвижими имоти находящи 
се в гр. Коларовград, принад
лежащи на Янко Христов По
пов, Иван Попов Мишков и 
Вержиния Попова по мъж Ма
ринова всички от гр. Коларов
град, а именно: 1) Парцел XI 
за 121 по плана на гр. Кола
ровград, от 585 кв. м. 2) Пар
цел X за 121 от 440 кв. м. не- 
застроено и застроено място. 
3) Парцел IX за 11 с 425 кв. м. 
застроено и незастроено място. 
Желающите да купят могат да 
се явят в канцеларията ми все
ки присъствен ден и час да 
прегледат книжата и направят 
след като внесат законния за
лог.

3. VIII. 1950 г.
Съдия изпълнител:

(Ст. Ангелов) 

ство отблъскват честните без
партийни селяни от Партията и 
властта. Когато наши агитатори 
преди няколко дена разясняват 
по домовете на стопаните защо 
трябва на време да издължат 
доставките, от много къщи чу
ват възражение: „Ние ще да
дем на държавата както до 
сега сме давали, но какво ще 
направите с тези, които винаги 
до сега минават между капките. 
Не става ли това за наша 
сметка?“

Околийския комитет на Пар
тията, макар и късно, пристъпи 
към решителни мерки срещу 
това нетърпимо състояние в 
Драгоевската партийна органи
зация.

Преди една седмица бюрото 
на Окол. к-т изключи от Парти
ята повече от десет комунисти 
за отказване да отчетат своите 
доставки и препоръча на опе
ративното бюро в Драгоево да 
изземе принудително от тях 
държавните доставки. Наред с 
това Селският съвет иззе по 
административен път дължи
мите храни от 5-6 души кулаци 
и врагове. Бяха сборувани ов
цете и козите на всички, които 
не бяха изпълнили доставките 
от мляко.

Агитаторите веднага разясни
ха по всички домове справед
ливостта на тези мерки към 
кулаците и враговете с партиен 
билет и приканиха още веднъж 
честните стопани към изпъл
нение на държавните доставки.

В резултат на този начин на 
работа село Драгоево само за 
една седмица покачи процента 
на доставките от 5% на 50%.

На този успех срещу кулаш
кото и вражеско гнездо, пус
нало дълбоки корени в Драго
ево трябва да се гледа като 
първа крачка за окончателното 
разбичкване на врага и пълното 
прочистване на партийната ор
ганизация.

Стопроцентовото и срочно 
изпълнение на държавните до
ставки в селото е най-подходя
щото време за пълното изтръг
ване из корен на кулашката 
и вражеска атмосфера в Дра
гоево и оздравяването на пар
тийната организация.

Село Драгоево стъпва и на
пълно ще застане на здрави 
държавнически позиции.

то за местата, така и за необ
ходимите документи.

ОНС и местните народни съ
вети поемат задължението да 
осигурят квартири, храна и 
топливо на всички учители. Не
редовните учители след като 
получат необходимия служебен 
стаж, могат да станат редовни 
учители чрез задочно следване 
в учителски институт.

Младежи и девойки, нашата 
Родина има голяма нужда от 
млади социалистически кадри. 
Станете учители, за да разре
шите тази високопагриотична 
задача!

Б, КалчевКоларовград 
2. VIII. 1950 г

И 3 Г У Е Н О удостоверение 
№ 5581 от 17 юни 1950 год. 
за завършен бирнически курс, 
издадено от Окръжния народен 
съвет, Коларовград, на името 
на Димитър Бонев Митев от с. 
Браничево, Коларовградско— 
невалидно.

ВСЕСТРАННА КООПЕРАЦИЯ „ВИМЕ" 
с. П. ВОЛОВ—КОЛАРОВГРАДСКО

ОБЯВЛЕНИЕ 
№ 116

Обявява се, че кооперацията 
продава 3 годишен бик от по
добрена раса „Симентал“, съ
щият е удобен за ТКЗС и об
щински народни съвети.

Спазаряване при кооперация
та с. П. Волов.

29 юли 1950 год.
с. П. Волов.

От кооперацията

ВСЕСТРАННА КООПЕРАЦИЯ „ВИМЕ" 
с. П. ВОЛОВ—КОЛАРОВГРАДСКО

ОБЯВЛЕНИЕ 
№ 117

Обявява се, че кооперацията 
продава петролен мотор марка 
„ПЕТЕРС“ 4 к. с. добре запа
зен и годен за работа.

Спазаряване при кооперация
та с. П. Волов.

29 юли 1950 год.
с. П. Волов

От кооперацията.



ЛЕТНИТЕ ДЕТСКИ ГРАДИНИ В ОКРЪГА ДОЛУ РЪЦЕТЕ ОТ КОРЕЯ!
Нашата народнодемократична 

власт полага все по-големи гри
жи за успешното развитие и 
разпространение на летните 
детски градини по селата в 
окръга. В тях се възпитават и 
обучават децата на кооперато
рите от ТКЗС и на трудещите 
се земеделски стопани в пери
ода на най-усилената полска 
работа, когато всички са изцяло 
и денонощно заети в борбата 
за срочно прибиране на рекол
тата и осигуряване хляба на 
народа.

През това лято в целия окръг 
са открити 298 летни детски 
градини, разпределени по око
лии както следва: Коларовград- 
ска околия 66, Поповска 60, 
Търговищенска 42, Новопазар- 
ска 40, Омуртагска и Преслав
ска по 25.
^За целта местните народни 
съвети са гласували кредити, 
които се изразходват за обза
веждане на детските градини с 
люлки, пързалки, играчки, ма
сички, столчета, гардероби и 
други, а снабдяването с про
дукти и зеленчук се извършва 
на доброволни начала от са
мите стопани.

Не навсякъде, обаче, селсъ- 
ветите са погледнали с необхо
димата сериозност на важния 
въпрос за финансовата издръж
ка на летните детски градини. 
Така например в много села на 
Коларовградска околия, където 
летните детски градини са най- 
много, обаче, незадоволително 
уредени, са предвидени сред
ства съвсем недостатъчни за 
една нормална издръжка. В Ди- 
бичка община за 4 детски гра
дини са предвидени по 20,000 
лева. За лятната детска градина 
в с. Костена река са предвидени 
само 10,000 лева, които са вече 
изразходвани и поради това 
градината ще бъде закрита. По 
същата причина са застрашени 
със закриване и детските гра
дини в селата Средня и Че- 
ренча.

В някои селсъвети, въпреки 
че са предвидени средства, съ
щите не са оползотворени по
ради неоткриване на летни дет
ски градини. Така например за 
село Трем, съставна община на 
7 села, са предвидени 110,000

детски градини с 218 деца, 
въпросът с ръководният кадър 
стои открит. Две ръководителки 
които са завършили 20 днев
ните специални курсове в Ко- 
ларовград, са напуснали дет
ската градина където са рабо
тили и са се преместили на 
други служби—едната в Храно- 
снабдяването, а другата в сел 
съвета. Понастоящем те се за
местват от една млада неопит
на девойка, която естествено 
не може да се справя вещо с 
възложените й отговорни за 
дачи. В селата Тимарево и Ка-1 
меняк за децата турчета също 
няма ръководителки, поради 
което и детските градини не са 
открити.

Все още местните народни 
съвети сериозно подценяват въ
проса за пълното обзавеждане 
и добро снабдяване на детските 
градини по места. Детската гра
дина в с. П. Волов, Коларов- 
градско няма люлки, пързалки, 
няма дори собствени столчета. 
Подобно е положението и с 
почти всички детски градини не 
само в Коларовградска околия, 
но и в останалите околии на 
окръга.

Миналата година снабдява
нето на детските градини се 
извършваше централно. Тая го
дина то се извършва чрез 
местните народни съвети и до
броволно от самите земеделски 
стопани. По тая причина снаб
дяването през тази година е 
незадоволително.

Сравнително по-добро е по
ложението с детските градини 
в Търговищенска и Поповска 
околии. В последната, най-добре 
обзаведени са детските градини 
в селата Водица и Садина, къ
дето ръководителките работят 
добре, снабдяването с храна е 
осигурено и голяма част от де
цата са обхванати. Успешно ра
боти и детската градина към 
ТКЗС с. Гагово, обзаведена 
много добре с инвентар, взет от 
закрития дневен детски дом. 
Има опасност, обаче, след из
земването на този инвентар от 
Министерството на труда и со
циалните грижи, детската гра
дина да бъде закрита.

Особено ценна придобивка са

Трудещите се от предпри
ятията и учрежденията в 
Коларовград и от селата на 
околията, заедно с целия бъл
гарски народ високо протести
рат против въоръжената аме
риканска намеса в Корея, про
тив англоамериканските импе- 
риалисти, подпалвачи на тре
та световна война и на ма
сови събрания озразяват сво
ята гореща привързаност към 
корейския народ, който се бо
ри самоотвержено за свобо
дата и независимостта на 
страната си.

Работниците от фабрика 
„П. Волов“ в телеграмата си 
до Националния комитет за 
защита на мира казват: „Ние 
работниците от ДНП „П. Во
лов" свикани на общо събра
ние изказваме солидарност с 
братския корейски народ, кой
то борейки се за своята на
ционална независимост, про
тив подпалвачите на войната 
се бори за установяването на 
траен световен мир. Да жи
вее световното движение за 
мир, начело с великия Съвет
ски съюз. Да живее братския 
корейски народ, борещ се за 
световен мир. Да живее Ко
рейската компартия, начело 
с Ким Ир Сен.

Електроработниците от 
„Енергообединение“, свикани 
на протестно събрание, в сво
ята телеграма заявяват: 
„Енергично протестираме про
тив незаконното вмешател
ство на САЩ във вътрешните 
работи на корейския народ.

Долу подпалвачите на нова 
война! Да живее народоосвобо- 
дителното движение в Корея!"

Работниците от Пивовара, 
в своята телеграма до Наци
оналния комитет за защита 
на мира заявяват: „Обеща
ваме, че ще се борим още по 
твърдо за запазване на мира 
и за изпълнението на произ
водствения план, който е га
ранция за благоденствието на 
нашия народ."

Земеделските стопани от 
с. Белокопитово, свикани на 
общоселско събрание,, е гласу
ваната телеграма до Нацио
налния комитет на мира, зая
вяват: „Ще се сплотим още 
по здраво под знамето на бор
ците за мир и ще работим за 
изпълнението на народосто- 
панския план в нашата страна

Кооператорите — бригадири 
от ТКЗС в селата Мадара, 
Дивдядово, Дибич, Салма
ново, заедно със своите дру
гари от ТКЗС с. Риш, събра
ни на протестно събрание, в 
гласуваната телеграма дъл- 
боко^се възмущават от жесто
костите на американските 
империалисти в Корея и обе
щават че ще работят с още 
по-голям ентусиазъм за из
граждането на социализма в 
нашата страна.

Трудещите се земеделски 
стопани от с. Мадара, в сво
ята телеграма до Национал
ния комитет за защита на 
мира, искат незабавното из-

❖

тегляне на американските 
въоръжени сили от терито
рията на Корея и другите 
азиатски страни, което ще 
допринесе за заздравяването 
на световния мир и ще спре 
безумния поход на англоамери
канските империалисти.

МАНАСТИРЦА, Поповско. На 
28 юли се състоя общоселско 
събрание, на което присъству- 
ваха 385 другари от всичко 405 
в селото.

Събранието бе открито от 
агитката на „Септемврийче“. 
През време на доклада „Меж
дународното и вътрешно по
ложение и срочното отчитане 
на държавните доставки“, мла
дежите няколкократно издигаха 
лозунги: Долу ръцете от Ко
рея“, „Да отчетем срочно дър
жавните достави“, „Да изгра
дим ТКЗС“, „Привет на друга
ря Сталин“ и др.

Събранието протече при го
лямо внимание и заинтересова
ност. Последваха редица въп
роси. След това бе гласувана 
протестна телеграма до Нацио
налния съвет на Отечествения 
фронт и националния комитет 
в защита на мира:

Днес, 28 юли 1950 г. жите
лите на с. Манастирца, Попов
ско, събрани на публично съб
рание протестираме енергично 
против намесата на американ
ците в Корея и злъчните кле
вети, които титовите бандити 
хвърлят върху нашия народ.

Долу ръцете на американци
те от Корея.

От събранието

Съобщение
на Окръжния комитет на привържениците на мира — Коларовград

Във връзка с империалистическата агресия в Корея до сега в окръга са 
проведени 138 събрания с 23,706 посетители, 740 махленски конференции и един 
митинг с 10,000 посетители. Издадени са от политическите и масови организации 
224 карти на Корея.

Окръжния комитет свиква до 10 т. м. околийски съвещания във връзка с 
предстоящата национална конференция на привържениците на мира. Такова съве
щание вече е проведено в град Преслав.

От комитета.
лева за детски градини, но в 
нито едно от селата няма и до 
сега открита такава по липса 
на кадър.

Въпроса за добре подготвен 
и обучен ръководен кадър, е 
основен въпрос, от който зависи 
както правилното и добро про
веждане на заниманията с де
цата, така и организацията по 
обзавеждането и снабдяването 
с храна на самите детски гра
дини.

Не навсякъде по места този 
важен въпрос е правилно раз
решен. Например в гара Хитри- 
но, където работят 4 летни

летните детски градини за тур
ските деца. В Коларовградска 
околия работят 4 такива гра
дини—в селата Изгрев, Върбак, 
К. Петково и Близнаци. Турски 
детски градини са открити съ
що така и в по-няколко села в 
Новопазарска и Омуртагска 
околии.

Голямата полза, която летни
те детски гради принасят на 
трудещите се земеделски сто
пани и на техните деца е оче
видна и се чувствува ежедневно, 
особено от майките.

Г. Константинов

СТАДИОН — ПАРК

ТРУДОВ ОТРЕД ПЪРВЕНЕЦ
ИВАНОВО, Преславско. В 

селото е организиран трудов 
отред на организация „Септем
врийче“, който обработва 500 
дек. земя. Септемврийчетата 
лмат и птицевъдна ферма за

която старателно се грижат.
За своята упорита работа на 

опитното поле, за активно уча
стие в жътвата, трудовият от
ред носи знамето първенец 
на околията.

АВТОЦЕНТРАЛА

— На първо време ще ви 
отпуснем само 70,000 лева.

Младежите се спогледаха не
доволно. Перспективите са об
ширни. Това не е игрище, а 
стадион. Със 70,000 кое по-на
пред? Но решението на селсъ- 
вета е вече взето.

Така в 1948 г. в с. Дивдядо
во, Коларовградско почна пос
тройката на първия в окръга 
стадион—парк. Физкултурници
те от местния колектив „Чав
дар“ заработиха с всички сили. 
На другата година сълсъветът 
отпусна 150,000 лева. Построе
ни са вече футболното и волей
болно игрище. Младежите ра
ботиха със съзнание и ентусиа
зъм. Най-добри резултати даде 
последната десетдневна брига

да, под ръководството на Ди
митър Кехайов.

„Непременно ще завършим 
трибуната и алеите“—обещаха 
бригадирите и изпълниха взе
тото решение.

След работното време брига
дирите запълват свободните си 
часове с физкултурни игри. Ве
черта в селото не стихва от ве
селите им песни.
30 юли е последният ден. От
четно събрание. Излъчват се 
ударници—Христо Йорданов и 
Веска Върбанова. Това са най- 
заслужилите другари.

Не е далеч времето, когато 
паркът-стадион, потънал в зе
ленина ще бъде любимото мя
сто за отдих и почивка на див- 
дядовската младеж.

С. Байчева

ПЕНКА ГЕОРГИЕВА 
командир на девическата чета, 

отличник

Бригадирски марш
Над волните слънчеви наши полета 
се носи отново със жар песента, 
със устрем, със вяра младежка подета 
над цялата наша прекрасна страна.

Безброй бригадири във стройни отряди 
щурмуват обектите с пламък в гърди 
и раснат в Родината новите сгради 
на бъдните светли — по-хубави дни.

Димитров ни води на щурм всепобеден!
Мечтите ни скоро ще бъдат дела!
Спокойно ний слушаме воя последен 
на Труман и Чърчил — 

със нас е Москва!

И в нашата малка стопанска бригада, 
в Депото работим упорно, със жар. 
Живеем със песни, твориме със радост, 
в сърцата ни грей неизгасващ пожар.

Да! Ний сме творци на живота прекрасен!
Ний щастие носим за нашта страна!
И нашето „утре“ е ново и ясно!...
Ний всички строиме чудесна съдба.

НЕЛА ДАНЧЕВА 
бригадирка

РАБОТИМ И УЧИМ
Младежите от стопанската 

бригада при завода „В. Кола
ров“ клон Депо работят упо
рито за прибиране на реколта
та. Вършитбата е вече привър
шена.

Разпределението на времето 
осигурява възможност за раз
гръщане на широка просветна 
дейност. Бригадирите издават 
стенлисти, изнасят доклади на 
просветни събрания, участвуват 
в агитката, която открива чест-

вуванията и лагерните огньове, 
провеждат тържествени прове
рки. Агитката изнесе бригадир, 
ски радио час в Коларовград.

При отряда е изграден твор
чески литературен кръжок, къ
дето се обсъждат редица ин
тересни произведения, собстве
ни творби и т. н. Проведе се 
конкурс за написване марш на 
отреда, който бе спечелен от 
др. Нела Данчева.

В. П.

Дружески писма
Група септемврийчета от град Попово писаха до всички 

трактористи от МТС—Попово, които прибират реколтата 
по селата на околията. Тук поместваме едно от писмата 
на септемврийчетата и отговора на персонала при една 
от вършачките.

Здравейте другари трактористи!
От името на септемврийчетата от гр. Попово, изпращаме 

Ви горещи привети и ви пожелаваме да изпълните предсрочно 
обещанията си дадени пред Народната република и другаря 
Вълко Червенков.

От вас зависи прибирането на храните. Вие трябва да 
запазите машините от повреда, а това значи навременно при 
биране на реколтата. Ако изпълните предсрочно плана, ТО на 
вашите гърди ще блесне ордена на труда.

При прибирането на храните спомнете си за корейски 
народ, който се бори за свободата на своята Родина.

Чакаме отговор. Пишете ни как изпълнявате плана!
Гр. Попово С другарски поздрави:

26 юли 1950 г. II чета „Лиляна Димитрова“, I дружина

Здравейте славни септемврийчета!
Каква приятна изненада бе за нас Вашето писмо і 

разгара на нашата денонощна работа! Бъдете спокойни, ши 
полагаме всички усилия за да осигурим Вашия хляб. Ние ш 
така лесно ще дадем построеното ваше щастие в ръцепи 
на враговете на Родината.

Бъдете спокойни, растете си волно и щастливо, гот
вете се за труд и отбрана на Родината.

Когато ние бяхме като вас, мнозина не бяха чувам 
имената на Ленин и Сталин, а името на Георги Димитрм 
по времето на Лайпцигския процес мина като някаш 
светкавица през нашата съвременност.

Вие растете е друго време, трябва да станете наврем 
истински политически грамотни млади строители на на
шата Народна република.

Приемете нашите борчески поздрави!
Садина, Поповско От персонала при вършачката на ДЗС 

30 юли 1950 г.
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Към средата на август в Ко
ларовград телефонната центра
ла ще бъде окончателно авто
матизирана. Телефонните пос
тове се заменят с нови автома
ти марка „Стандарт“, произве
дени в братска Унгария.

В седем зали на телеграфо- 
пощенската станция се намират 
няколко огромни апарати с 
множество копчета, стрелки, 
лампички и ред електротехни
чески механизми. Тая сложна 
апаратура напълно замества 
ръката на човека.
^јВ машинната зала се произ
вежда електрически ток за ав
томатичната централа. Техни
кът Асен Михайлов обяснява, 
че тук вместо отделни елементи 
за телефоните се намира об
щата централна батерия. Във 
втората зала се виждат голе
мите номераторни апарати.

— Достатъчно е да се поста
вят два щепсела и да се на
тиснат съответните номера, за 
да се свърже абоната с който 
и да е град в България, говори 
др. Михайлов. — След свър
шването на разговора светва 
контролна лампичка, продъл
жава той. По тоя начин се пе
стят хиляди левове на държа
вата и обществените организа
ции.

Мощните акумулатори се 
помещават в дълбоко подземно 
помещение. От тук се черпи 
енергия.
* Монтажът се извършва под 
ръководството на изпратените

от братска Унгария специалисти 
др. др. Клайн Режьо, Гало Ан- 
дрес и Шамоди Янош.
^Монтажът на автоцентралата 
е към своя край.

Работата е започната от 
1948 година по нареждане на 
Министерството на ПТТ. Най- 
напред се прокопаха канали за 
кабелите. Коларовградското 
гражданство се отзова на тру
дови дни и по линията на Оте
чествения фронт и ДСНМ даде 
доброволния си труд на стой
ност 2,989,348 лева.

От братска Унгария бяха из
пратени машини на стойност 
200,000,000 лева. Не малко тру
дности трябваше да се преодо
ляват. Титовци забраняваха да 
се пренасят техническите съо
ръжения през Югославия, а 
директорът на национализира
ната фирма „Стандарт Електрик 
Къмпани“, ,американски шпио
нин с всички сили саботираше 
автоматизирането на телефони
те в България.

— Капиталистите, каза ни 
накрая др. Клайн Режьо автома
тизират само крупните градове. 
Както у нас, така и у вас вече 
телефонните автомати се въве
ждат и в по-малките градове, а 
ще дойде време когато те ще 
стигнат и в нашите села. На
родната власт в нашите страни 
ще осигури това.

С. 
л. 
п.

Байчева 
Игнатов 
Калинов

През м. септември т. г. ще 
се чествува 75-годишнината от 
опита на Б. Ц. Р. К. да вдигне 
всенародно въстание, което 
по ред неблагоприятни причи
ни се осъществи само отчасти 
в Ст. Загора, Червена-вода и 
Коларовград (Шумен). На чело 
на движението в нашия град 
стоял Атанас Стойков, достоен 
шуменски гражданин и смел 
борец срещу вековния турски 
гнет. Баща му Балтаджи—-Стой
ко произхождал от бедно се
мейство в с. Ивански (Злоку- 
чен) Коларовградско. Дошел в 
града през 1828 г. като желе
зарски работник, той бързо се 
замогнал материално и към 
1840 г. в новия градски квар
тал „Долен Чифлик“ построил 
двуетажна къща и дюкян (сега 
ул. „Л. Каравелов“ № 2), гдето 
работили 7—8 души калфи и 
чираци.

Атанас бил седмо дете. Ро
дил се в 1853 год. Завършил 
втори клас при големия шумен
ски възрожденец Добри Вой- 
ников, който му оказал благо
творно влияние и възпитал в 
дух на истинско родолюбив. 
Въпреки желанието си да учи 
понататък, той трябвало да се 
залови на занаят като терзий
ски чирак. От тук скоро попад
нал в средата на най-прогре- 
-ивния елемен в града — мла-

АТАНАС СТОЙКОВ
БОРЕИ ЗА НАРОДНА СВОБОДА

дите еснафски калфи и чираци 
които били враждебно настро
ени срещу чорбаджийското съ
словие и обгаряли от потайна 
мечта да възобновят револю
ционната организация и влеят 
младите си сили в борбата сре
щу гнилия турски феодализъм. 
През есента 1873 г. тая мечта 
се осъществила. В учредител
ното събрание, станало в дома 
на Кр. Кючюков, участвувал и 
Атанас, който по наставлението 
на П. Волов и Кр. Кючуков, 
бил избран за секретар на 
градския комитет на революц. 
организация. Веднага домът му 
станал канцелария на комитета. 
За тази цел било направено 
скривалище в горния етаж, 
прикрито с обширен миндер- 
лик. Поради удобното разполо
жение на къщата в края на 
българската част на града, тук 
често ставали срещите и засе
данията на шуменските рево
люц. дейци.

Едва 20 годишен, решително 
поел трудния път на революц» 
борба, Атанас Стойков бързо 
станал опорен стълб на рево- 
люционото движение в града. 
Снажен и красив младеж, ви
наги бодър и разсъдлив, той

се отличавал и с твърд харак
тер, което му спечелило дове
рие и авторитет между члено
вете на организацията. Послед
ната под енергичното и вещо 
ръководство на своя председа
тел П. Волов бързо се разши
рявала и обилно снабдявала с 
материални средства. В момен
та, обаче, на най-големия си 
възход, тя загубила своя водач 
и други дейни членове, задър
жани от властта във връзка с 
демонстрацията на 12. I 1875 г. 
(френската сватба) и почнала 
да се саморазлага. В този кри
тически момент градският ко 
митет избрал Атанас стойков 
за заместник на П. Волов. С 
ценното съдействие на Кр. Кю
чуков, Др. Стоянов и В. Хари- 
занов, той спрял разлагането 
на революционните групи и 
започнал активна подготовка 
за въстание, каквото се пред
виждало в недалечно бъдеще 
във връзка с Херцеговския бунт. 
Но не след много време град
ският комитет се лишил и от 
още двама дейни функционе
ри: незаменимият организатор 
Кр. Кючюков и Вълю Хариза- 
нов. И двамата трябвало да 
напуснат града и минат в не
легалност поради, разкриване 
дейността им.

С неуморна енергия, такт и 
мъдрост, Ат. Стойков преодо
лял и тая загуба, продължа
вайки усилено да снабдява ко
митета в града и поделенията 
му в околните села с пари, 
оръжие и бойни припаси. На 
13. IX. 1875 г. в Шумен при
стигнал куриера на Ц. Р. К. и 
донесъл решението му да се 
обяви въстанието на 16. IX. 
Въпреки разколебаването в ре
шителния момент на много от 
членовете и пагубното проти
водействие на някои по-въз
растни дейци, определени за 
водачи на бойни ядра, Атанас 
Стойчев твърдо решил и на
ложил на градския комитет да 
се изпълни възприетия план 
за действие с разполагаемите 
сили и възможности, като раз
поредил членовете^на органи
зацията да излязат на групи в 
Драгоевския Балкан и се фор
мира чета. Лично той, на 16. 
IX. през ноща срещу 17. IX, по
вел една група от 10 души с 
знамето на четата. Събрал в 
планината около 20 души и 
достигнал Котел, обаче планът 
за разширение на въстанието 
не се изпълнил, поради отме
няването му от Ц. Р. К.

След провала на бунта Ат. 
Стойков успял да се завърне 
незабелязано у дома си, за де 
унищожи всички останали сле
ди и книжа на комитета и по
сле да премине във Влашко 
Обаче бил издаден от своя 
роднина Ив. Минчоолу, заловен 
и осъден на смърт. Впослед
ствие наказанието му било за
менено с доживотно заточение 
в Мосул (Ирак). Завърнал Сс 
след освобождението, той про
служил няколко години в 0Д' 
министрацията, бил директор 
на Шуменския затвор, а по 
късно и контрольор в бирена 
та фабрика. Починал на 23. л 
1911 год.

Ат. Стойков е крупна фигирј 
в историята на нашия град. Тон 
е смел и пламенен революци0 
нер, готов на всяка жертва з. 
извоюване политическата сво
бода и самостоятелност на на 
шия народ. И днес е достое 
за удивление, дързновения 11 
самоотвержения му подвиг- 
въпреки всякаква обектив«* 
възможност за бунт,да вдигне 
революционното знаме в лиг1е 
то на многохилядния турскИ 
гарнизон в най-яката отоманс1<а 
твърдиня, каквато била ШумеН' 
ската крепост.

Е. Ст.
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